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Spørgsmål nr. 232 (Alm.del) fra Folketingets Udvalg for Udlændinge-

og Integrationspolitik:

”Vil ministeren iværksætte, efter drøftelser med Folketingets 
partier, en større undersøgelse, der skal afdække, i hvor stor 
grad de danske visumregler bliver misbrugt af f.eks. kriminelle 
bagmænd og i forbindelse med illegal indvandring?”

Svar:

Visumsystemet har til formål at forebygge illegal indvandring og krimina-

litet. Visummyndighederne giver generelt afslag på visum, hvis myndig-

hederne vurderer, at udlændingen vil benytte et meddelt visum til at tage 

fast eller længerevarende ophold, eller hvis udlændingen anses for at udgø-

re en trussel mod statens sikkerhed eller den offentlige orden.

Til brug for vurderingen af immigrations- og sikkerhedsrisikoen udarbej-

der de danske repræsentationer i udlandet risikoanalyser vedrørende bl.a. 

immigrationstendenserne i de forskellige lande. Udlændingemyndigheder-

ne følger endvidere situationen nøje på grundlag af statistiske oplysninger 

om bl.a. antallet af asylansøgninger og antallet af ansøgninger om opholds-

tilladelse indgivet under visumophold.

Ved behandlingen af visumansøgninger foretager myndighederne således 

allerede i dag en vurdering af risikoen for kriminalitet og/eller illegal ind-

vandring, ligesom disse forhold også er af stor betydning ved fastlæggel-

sen af den generelle praksis for forskellige nationaliteter. 

På den baggrund finder jeg ikke, at der er behov for større undersøgelser.


